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Vážení čtenáři, 

právě držíte v rukách druhé číslo našeho školního časopisu.

I tentokrát se můžete těšit na zajímavé rozhovory s novými učiteli
naší školy, ale také zajímavé informace o nejrůznějších školních
akcích, které v minulých měsících proběhly.

Novinkou jsou zajímavé tipy na jarní prázdniny, které jsou už za
dveřmi. Naši žurnalisti vytvořili seznam zajímavých aktivit, které
můžete během jarních prázdnin podniknout.

V tomto čísle představíme pěvecký sbor, jenž byl v letošním školním
roce založen, také jsou zde informace o naší školní knihovně nebo o
ekotýmu naší školy.

Přejeme Vám příjemné čtení.

Rozhovory s učiteli 
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družiny
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SLOVO ÚVODEM
Mgr. Michaela Suchánková, Mgr. Kryštof Janoušek (šéfredaktoři)



IRENA OPRŠALOVÁ
Lucie Navrátilová (VI. B)

Rozhovory
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Slyšela jsem, že ráda cestujete. Jaké země jste již navštívila? 
Ano, ráda poznávám nová místa, lidi, přírodu. Nějaký čas jsem
pracovala jako au-pairka ve Skotsku, pomáhala jsem tam se
dvěma kluky a divokým psem. Byl to zároveň super čas na
putování skotskou krajinou. Tam jsem si uvědomila, že dobrá
angličtina usnadňuje spoustu věcí v životě. 
Během vysokoškolského studia ochrany přírody jsem strávila
půlrok na univerzitě v Sheffieldu v Anglii. 
Následoval půlrok ve Finsku, kam jsme s mým manželem (tehdy
ještě přítelem) dostopovali přes Polsko, Litvu, Lotyšsko a
Estonsko. Ve Finsku jsme dělali všechno možné, od trhání jahod
po prořezávání keřů, abychom si vydělali peníze na letenky na
Nový Zéland. 
A na Novém Zélandu jsme prožili báječný čas, cestovali jsme po
nádherných národních parcích, jezdili jsme na mořských
kajacích, občas jsme pracovali na farmách, abychom si trochu
vydělali a nabrali sil. 

Zaslechla jsem, že máte kroužek angličtiny pro učitele. Jak to vznikalo? 
Když jsem se vrátila ze studia v Anglii, začali mě oslovovat přátelé a jejich známí, zda bych s nimi mohla mít
anglickou konverzaci.  Aby se rozmluvili, aby se nebáli. A tak jsem začala s výukou angličtiny. Dodělala jsem si
druhou vysokou školu, jak učit angličtinu. Když jsem nastoupila na ZŠ Svatoplukova, nabídla jsem učitelům, zda by
se také nechtěli scházet a mluvit anglicky. 

Jaké je to mít vlastního syna ve škole? 
Filipovi přeju, že může být právě na této základní škole. Mezi sebou máme domluvu, že se ke mně chová jako k
dalším učitelům, takže mně třeba na chodbě vyká a snažíme se, aby mu nevznikaly nějaké výhody.  

Chtěla byste ho učit? 
Když byl menší, učila jsem ho angličtinu ve svých kurzech. Teď je dobře, že má jiné učitele. Doma občas mluvíme
anglicky nebo si říkáme nějaké anglické zajímavosti. Angličtinu potřebují i naše pětiletá dvojčata. Do naší rodiny
totiž dochází i mezinárodní přátelé a další návštěvy, býváme často na cestách, takže to bez angličtiny prostě nejde. 

PETRA KOTRLOVÁ
Denisa Vyhlídalová (VI. B)

Učila jste i na jiné škole než je ta naše?
Ano, ZŠ Žižkova, na kterou jsem nastoupila, hned po dokončení studia na vysoké
škole. Velmi ráda na ni vzpomínám dodnes. Sídlí v Krnově, odkud také pocházím. 

Co byste chtěla se třídou zažít? 
Se třídou už teď zažívám krásné momenty, na které budu ráda vzpomínat. Velmi se
těším na společný výlet. 

Do které země byste se chtěla podívat? Proč? 
Mým snem bylo podívat se do Číny. Tento sen se mi už splnil. Strávila jsem
krásných 5 týdnů v městě Chengdu - hlavním městě provincie S’-čchuan. Učila se
základy čínštiny, zdokonalovala si angličtinu, poznávala krásu přírody, jejich
architekturu, památky, také jejich kulturu a místní kuchyni. Ráda vzpomínám na
pandí rezervaci a krásu Leshanu. Poslední dobou mě láká Japonsko, snad se mi
přání splní. 
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ALEŠ REIBL
Barbora Jurásková (VI. B)

Zjistila jsem, že rád posilujete. Kolik jste nejvíc uzvedl?
Můj prozatímní nejvyšší osobní rekord bylo zvednutí 100
kilogramů na bench. 

Dodržujete i nějakou zdravou stravu?
Ano, mám rozpočítán kalorický příjem a poměry jednotlivých
makroživin. Na základě tohoto jsem si vytvořil jídelníček.
Snažím se o eliminaci konzumace jednoduchých cukrů a
nadměrného množství tuků. 

Učil jste, už někdy na základní škole?
Ne, na ZŠ Svatoplukova je to moje první zkušenost s učením. 

Co vás na učení nejvíc baví?
Velmi mě motivuje, když vidím pokrok v učení žáků. Také mě
dokáže nadchnout, když žáci se zvídavým zájmem pokládají
doplňující otázky k tématům a hledají rozšiřující fakta, díky
nimž si utváří ucelený systém vědomostí. 

Učíte na naší škole vaření. Baví vás to? A vaříte i doma?
Samotné vaření mě velmi baví, ale horší to už je s umýváním
nádobí. Samozřejmě vařívám i doma a rád experimentuji a
zkouším cizokrajné pokrmy. 

Chtěla jste dělat jiné povolání než je učitelka? 
Ne, vždy jsem chtěla být učitelkou na 1. stupni, které je pro mne posláním. 

Co nejraději děláte ve volném čase? 
Miluji sport, především atletiku, kterou jsem dělávala závodně, nyní děti trénuji. Ráda cestuji, lyžuji a jezdím na
in line bruslích. Mám také velmi ráda hudbu a tanec. 

Jaké dva předměty byste chtěla učit? 
Jako učitelka 1. stupně učím všechny předměty. Nejraději učím matematiku, hudební výchovu a tělocvik.

TEREZA ŠIMAROVÁ
Marek Vévoda (IX. ročník)

Jaké to je být poprvé třídní učitelkou?
Páni, to mě teda moc nešetříš, Mari. Taková peprná otázka
hned ze startu. Je to hodně náročné, ale upřímně, užívám si
to. Občas sama sobě zanadávám, do čeho jsem se to hned
ze startu své „pedagogické kariéry“ uvrtala. Přece jen, není
to pouze o učení a přípravách na hodiny. Přebírám
zodpovědnost za 22 dětí, vše musí klapat, je třeba se starat
jak o vás – o žáky, tak i o pravidelnou komunikaci s rodiči.
Když chce člověk tohle vše ještě nějak skloubit se svým
vlastním studiem a osobním životem, stojí to opravdu
mnoho času a sil. Nicméně musím říct, že jsem ráda za to, že
jsem dostala jako svou první třídu právě vás. Je s vámi
legrace, dokážete máknout, když na vás člověk zatlačí a jste
docela zodpovědní!



Co Vás baví (máte nějaké koníčky)?
Jé, já mám zálib, ale času pomálu. Ale kdybych měla vypíchnout dva mé největší koníčky, tak je to rozhodně
sport – v létě preferuju dlouhé vyjížďky na kole s jasným cílem dát si někde dobré pivko na žízeň, celoročně se
pak věnuju silovému tréninku. Na něm mě nejvíc baví pokoušet a posunovat své hranice. Ten pocit, když si
přihodíš pár kilo na osu, a i s větší váhou ten deadlift dáš, je k nezaplacení. Druhým velkým koníčkem je
hudba – aktivně i pasivně. Miluju zvuk elektrických kytar, takže hodně tvrdá hudba, to je moje. No a od mala
se věnuju zpěvu i aktivně. Prošla jsem mnoha folklórními soubory, věnovala se technice a zpívala i ve sboru a
v malém hudebním uskupení s kamarády. Záměrně neříkám v kapele, jelikož jsme nikde nevystupovali. Jen
jsme se jako banda milovníků hudby scházeli ve zkušebně a hráli a zpívali pro radost. 

Co ráda čtete? 
To je docela složitá otázka. Četba je takový můj únik od reality, stejně jako poslech hudby. Vždy u mě záleží na
aktuální náladě a na psychickém rozpoložení. Občas tedy sáhnu po fantasy, jindy se zase začtu do pohádky.
Poslední dobou dávám ale spíš přednost poezii před prózou. Momentálně u mě na nočním stolku leží Rupi
Kaur a její Home Body. 

Máte nějaké mazlíčky? 
Jsem velká milovnice a ochránkyně zvířat, takže ano – mám. A dokonce dva. Jedním z nich je můj partner
Ladík, to je takový ohrožený druh sám o sobě, a druhým je Vuvuz, král všech kocourů. Vuvuzka už máme šest
let. Dostal se k nám jako malé podvyživené kotě, které kdyby nedostalo ihned nejnutnější péči, umře.
Pamatuju si jeho převoz do Olomouce a první návštěvu veteriny. Měl jen 400 gramů. Nosili jsme ho v kapse
od županu. Byl rozkošnej. Teď je to takový puberťák, furt něco vymýšlí a dělá doma naschvály. Ale i když bych
ho někdy nejradši klepla kladívkem, zbožňuju ho a jsem ráda, že ho mám. (Stále se bavím o Vuvuzkovi, ne o
svém partnerovi). A málem bych zapomněla na svou psici. Doma u rodičů máme ještě fenku Jessie. Jess je
malá čivava, kterou se mi už před víc jak 9 lety podařilo dostat z množírny. Je to už taková skoro stařenka,
chybí jí většina zubů, ale duší je to pořád vděčné štěndo.

tým
Členové ekotýmů se schází většinou na schůzkách o velké přestávce. Termín schůzky není pravidelný, vždy je
oznámen na nástěnkách na chodbě. Z každé třídě jsou alespoň 2 členové ekotýmu.
Členové se účastní schůzek, ale také mají na starost pravidelné vynášení 
tříděného odpadu.
Letos se uskutečnily tyto akce: Výstava na Stromech, výlet do Kovozoo. 
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ČINNOST EKOTÝMU NA ZŠ SVATOPLUKOVA
Lucie Humpulová (VI. B)



Mgr. Kryštof Janoušek (šéfredaktor)

Dne 16. prosince 2022 proběhl na naší škole Den jazyků. Na této akci bylo několik stanovišť, od čínštiny, až po
znakovou řeč. Všechna stanoviště byla dobře propracovaná. Trvala připravit 2 až 3 týdny. Na mladší žáky učitelé
mluvili česky, na starší potom anglicky, či jiným jazykem. Žáci obcházeli stanoviště většinou po dobu jedné
hodiny. Každý učitel si připravil 1 až 2 stanoviště. Výherci byli losováni. Většina lidí si tento den užila.

DEN JAZYKŮ
Filip Horák (VII. B)

Reportáže
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MEMORIÁL HANY MACIUCHOVÉ

26. ledna proběhl Memoriál Hany Maciuchové, která je patronkou naší školy.
Žáci prvního stupně si ji připomněli jako postavu Anče z Krkonošských
pohádek, žáci druhého stupně měli možnost zhlédnout divadelní hru Cyrano
z Bergeracu. Na základě této akce vznikla spousta neotřelých obrazů a
literárních textů,  které zdobily naši školu.



Pozvánky na akce
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23. února         slaví svátek Svatopluk
20. března       Listování s L. Hejlíkem
28. března       Den s knihou
  



V tomto čísle Svatouška bychom vám rádi představili druhy díl proslulé
knižní série o Enole Holmesové (možná již znáte z Netflixu). 

Enola (hlavní postava knihy) stále prchá před svým starším bratrem –
známým detektivem Sherlockem Holmesem. Když ale objeví tajnou
skrýš plnou brilantních kreseb, rozhodne se vydat po stopě jejich
autorky, mladé lady Cecily, která beze stopy zmizela ze své ložnice.
Enola se toulá temnými ulicemi Londýna, kterými se potulují vrazi, aby
rozluštila záhadu a zachránila talentovanou aristokratku před mocným
padouchem. 

Knihu lze vypůjčit ve školní knihovně v druhém patře školy. 

Lucie Humpulová (VI. B)

Knižní tip
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ENOLA HOLMESOVÁ: PŘÍPAD LEVORUKÉ DÁMY

Školní knihovna
Proč jste se rozhodla dělat knihovnici?
Byla jsem o to požádána, abych se o naši knihovnu starala. 
Protože mám od dětství knihy moc ráda a čtení mě baví, nabídku jsem přijala. 
A taky proto, že mám ráda řád a tabulky, se kterými se v knihovně pracuje.

Jaký byl váš rekord přečtených knih za rok?
Přesné statistiky si nevedu, ale nejvíce jsem přečetla kolem padesáti knih za rok. 
Někdy mám také čtecí krizi, takže čtu málo (například loni).

Jaký je váš nejoblíbenější žánr knihy?
Nejraději mám žánr napětí – detektivky a thrillery. Ráda si přečtu i nějakou dobrou fantasy knihu. Moje srdcovka je
série knih Harry Potter.

O jakou knihu v knihovně je největší zájem?
To je různé, záleží na čtenáři. Myslím, že každá kniha má svého čtenáře.

Co vás baví na čtení?
Nejraději mám nečekané zvraty, a když mě autor dokáže udržet v napětí a přemýšlet, jak příběh nakonec dopadne.
Knihy čtu často před spaním, protože mi pomáhají usnout.

Jak vás napadlo udělat wish list k darování knih?
Byl to spíše kolektivní nápad. Od kolegů učitelů jsem dostala spoustu tipů na nádherné knihy, které by v naší
knihovně neměly chybět. Tak jsme vymyslely výzvu DARUJ KNIHU. Akce dopadla dobře, do knihovny nám rodiče
darovali nádherné knihy a doufám, že udělají všem čtenářům radost.

ROZHOVOR S KNIHOVNICÍ MARKÉTOU VOSOLOVOU
Viktorie Grossmannová (VI. B)



Pěvecký sbor
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MICHAL KOLÁČEK
Isabella Oračková (VII. B)

Kdy jste začal zpívat ? 
Zpívám si tak nějak odmala. Pocházím z rodiny, kde byla hudba na denní
bázi. Máma je učitelkou ve školce, takže pro ni je zpěv a hra na klavír
jednoduchých písní celkem povinnost, ale taky radost. Můj táta hrál s
rockovou kapelou, takže logicky jsem žánr “tvrdší” hudby celé dětství
nasával. 
Poté jsem chodil do ZUŠ v mém rodném městečku Oslavany, díky čemuž
jsem se dostal do své první kapely Rock String. První koncert jsme hráli
před celou základkou v roce 2008. Bylo mi pouhých 13 let a měl jsem
před plným sálem žáků a učitelů neskutečnou trému. Od té doby jsem
vystřídal několik kapel. Vždy to skončilo na tom, že mě osobně nikdy
nestačilo hrát pouhé “převzatiny”. Prahnul jsem hlavně po vlastní tvorbě.
To se mi v celé šíři podařilo až s nynější kapelou Moonpark. 
 
Jaká je vaše oblíbena písnička ? 
To je opravdu složitá otázka. Oblíbených písniček mám nespočet. Pokud
bych však měl alespoň jednu zmínit, byla by to 11 minutová skladba
,,The Scarecrow” od Avantasie. Miluju dlouhé a hudebně propracované
skladby a to je jedna z nich. 

Proč jste se stal učitelem/asistentem ?
Protože studuji pedagogickou školu. Navíc mě ohromně baví práce s dětmi. Jsem typem
učitele, který rád sklouzne do nějaké zajímavé diskuse se žáky (která se samozřejmě týká
tématu hodiny) a snažím se tak prohlubovat v žácích kritické myšlení. Je totiž důležité si
uvědomit, že mnohdy neexistuje pouze jedna pravda. Pravda je neuvěřitelně komplexní.
A tohle mě na tom baví! Uvědomme si, že když se například ve škole někdo nechová
čestně, vhodně, tak to mnohdy není dáno tím, že to dělá záměrně, ale toto chování je
způsobeno mnoha faktory. Proto se snažme nesoudit ostatní, jelikož nevíme, čím si
mimo školu prochází. Mějme snahu míti pochopení. 

Budou v blízké době nějaké koncerty?
Samozřejmě! Během roku určitě několikrát vystoupíme. Sledujte proto naše stránky
www.moonpark.cz. Tam to všechno je! Třeba se nám podaří udělat nějaký koncert pro
Svatoplukovu. Každopádně teď se vrhneme do příprav debutového alba, které budeme v
březnu natáčet v pražském studiu Faust s americkým producentem Derekem. 

Na ZŠ Svatoplukova vznikl v letošním školním roce nový kroužek
pěveckého sboru pod vedením paní učitelky Barbory Kročilové a
učitelů hudební výchovy. V tomto sboru jsou vítáni všichni žáci
prvního i druhého stupně, aby si společně zazpívali, užili si
společnou radost z hudby a připravili se na nejrůznější školní i
mimoškolní vystoupení, které je v budoucnu čekají. 

V aktuálním čísle našeho časopisu Vám přinášíme rozhovor s
Michalem Koláčkem, který je nejen učitelem na naší škole a
jedním z vedoucích sboru, ale i rockovým muzikantem!



Se Svatouškem jsme v tomto čísle vyzpovídali nadějnou mladou kanoistku a žákyni naší školy Valentýnu Kočířovou.

Jak dlouho už kanoistiku děláš? Jak ses k tomuto sportu dostala?
Kanoistice se věnuji od 8 let. Byla jsem s rodiči na třídním srazu na rybníku Velké Dářko, kde jsem si poprvé vyzkoušela
jízdu na paddleboardu a plastovém kajaku. Rodičům jsem řekla, že by mě to bavilo a oni mě pak vzali v Olomouci na
trénink zdejších kanoistů. Trenérka říkala, že sice nové už neberou, ale že to se mnou zkusí. Od té doby jsem začala
pravidelně trénovat a jezdit na závody. 

Jak probíhají tvé tréninky?
Trochu se to liší, pokud je hlavní sezóna nebo ne. V mimosezónní přípravě jsem minimálně 4x ve fitku, pokud nemrzne,
tak i na vodě, kde se věnujeme více sjezdovým disciplínám než slalomu. Nedílnou zimní aktivitou jsou běžky. V hlavní
sezóně je méně fitka, ale téměř denně jsem na vodě. Protože v Olomouci ani na Moravě není umělý kanál, musíme za
vodou dojíždět do Čech a zahraničí. Sobota a neděle jsou většinou závody, 

Jak to vše stíháš se školou?
Je to náročné, učím se každý večer po tréninku. Letos jsem si vybojovala reprezentační přípravu a s tím jsou spojeny
výjezdy na zahraniční soustředění. Na podzim jsem byla ve Francii, teď pojedu na 3 týdny do Spojených Arabských
Emirátů a po týdenní pauze zase na 14 dní do Francie. Tam se budu muset učit, abych ve dnech, kdy budu ve škole,
stihla napsat testy a nechala se vyzkoušet, protože hned po Francii začíná sezóna, která je opět spojena s velkou
absencí ve škole. 

Jaké jsou zatím tvé největší sportovní úspěchy?
Loni to byl jeden velký úspěch, v podstatě jsem neprohrála jediný žákovský závod a vyhrála i všechny mistrovské tituly
v kategorii mladších dorostenek. Dokonce se mi podařilo umístit se bronzová i ve sjezdech ve věkové kategorii do 23
let. Loni se konala Olympiáda dětí a mládeže, kde jsem získala všech 8 možných medailí. To byl asi ten největší
sportovní úspěch. 

Co dalšího tě v kanoistice čeká v blízké či vzdálenější budoucnosti, jaké jsou tvé plány?
Po soustředění v Emirátech a Francii začne sezóna sjezdu i slalomu. Každý víkend bude závod, kde se bude bojovat o 3
místa v reprezentaci. Pokud vše vyjde, čeká mě v červenci MS ve sjezdech (Roudnice nad Labem) a ME ve slalomech ve
slovenském Čuňovu. V srpnu pak MS ve slalomech v polském Krakowě. Potom bych chtěla ještě zabojovat na MČR
juniorů, U23 i dospělých a v Závodě olympijských nadějí, který jsem už několikrát vyhrála. V říjnu nám skončí sezóna,
tak si pak užiju nějakou krátkou dovolenou a začne to vše nanovo. Za pár let bych chtěla bojovat o účast na
opravdových Olympijských hrách. 
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Sport na naší škole
ROZHOVOR S VALENTÝNOU KOČÍŘOVOU
Mgr. Kryštof Janoušek (šéfredaktor)
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Olympiáda dětí a mládeže má i zastoupení z řad našich žáků. 
Jsme hrdí za jejich reprezentaci a báječné umístění! Gratulujeme! 
Krátká reakce trenérky výběru:

Děkuji svým svěřencům, reprezentantům, snowboardistům Olomouckého kraje, kteří jsou především žáky ZŠ
Svatoplukova, za skvělou reprezentaci našeho kraje. 
Jmenovitě díky za super spolupráci a ještě lepší výsledky slečně Agátě Dusíkové. Každý den překonávala svůj strach a
do každého závodu nastupovala s obrovskou vervou. Vrcholný výkon předvedla ve snowboardcrossu, kde o pouhých
pár centimetrů zůstala za branou malého finále. Svoji rozjížďku o 9-12 místo suverénně vyhrála stylem start-cíl a
obsadila tak s přehledem krásné 9. místo.  
Skvělou práci odvedla také Agáta, ale Rakovičová. Měla ze všech reprezentantů nejméně natrénováno a i tak se
dokázala se ctí popasovat se všemi závodními disciplínami. 
Skvělý výkon ve snowboardcrossu předvedl Martin Kadláček, který se hned na svém prvním závodě probojoval až do
malého finále a obsadil luxusní 8. místo. Obstojně si vedl i v ostatních disciplínách.
Dobře si vedl i Szymon Byrtus. Výsledky nejsou v Szymonově případě podstatné, protože ne tak úplně odpovídají o
jeho odhodlání, obrovské snaze a nejlepší technice ze všech olomouckých kluků. 
No a v neposlední řadě je tu samozvaný “klenot” celé výpravy Antonín Kužel. Tady nemůžu nevypíchnout největší
progres ze všech. Antonín se loni v březnu poprvé postavil na snowboard. V prosinci si své zkušenosti jel oprášit na
víkend na ledoveci, v lednu absolvoval druhé víkendové soustředění a na konci ledna zcela bravurně reprezentoval na
ZODM 2023. Mimo jiné také svojí bezprostředností nezapomenutelně zapadl do “snowboardové rodiny”. 
Hrdý kouč Zuzka

Bc. Patrik Jopek (učitel)

OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE
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Školní družina
NOVÝ SYSTÉM VYZVEDÁVÁNÍ DĚTÍ
Bc. Karel Zendulka (vedoucí ŠD)

Novinkou ve školní družině je zavedení čipového systému, který se jmenuje
BELLhop a kromě toho, že celý proces vyzvedávání zásadně urychluje a
zpřehledňuje, tak pomáhá také k většímu bezpečí dětí a umožňuje
vychovatelům s dětmi využívat libovolné prostory školy bez ohledu na
zvonky. Dalším plánovaným krokem je propojení BELLhopu s Bakaláři, což
by rodičům umožňovalo elektronicky zadávat časy odchodů. My
vychovatelé si to nemůžeme vynachválit a je to pro nás zásadní zlepšení a
zpřehlednění systému. 

Ukrajinští spolužáci
VIKTORIIA PARASHCHYNETS
Sára Ambrožová (VI. B)

Viki je v Česku od července. Samo sebou se ví, že pro všechny cizince je v českém jazyce nejtěžší gramatika a Viky
není výjimkou . Ve volném čase se věnuje školním aktivitám a domácím úkolům . Pokud chcete navštívit Prahu
nejste jediní s tímto přáním i Viktorie mi na otázku, jaké místo by chtěla navštívit také odpověděla takto. Pokud
rádi hrajete karty a rádi jíte boršť, Viky je váš člověk.

ALBERT PETROVSKIJ
Mgr. Michaela Suchánková (šéfredaktor)

V České republice jsem už 8 měsíců. Líbí se mi tu a rád
bych navštívil Prahu, kde je hodně cizinců z různých států.
Ve škole mi dělá problém český jazyk. V ukrajinštině nejsou
háčky ani čárky, takže s tímto docela bojuji. Samozřejmě
také tvrdé a měkké i/y. Ve volném čase se věnuji cvičení na
workoutovém hřišti a taekwondu. Co se týká jídla, nejraději
mám svíčkovou. Vůbec jsem ale neznal smažený sýr.



Vzhledem k blížícím se jarním prázdninám, které nás čekají na přelomu února a března, přinášíme zajímavé tipy, kam
můžete vyrazit.

Knihovna města Olomouce 
Vločkování – vyrob vločku a dostaneš záložku (do 28.2)
Ilustrátoři – soutěž o nejlepší ilustraci k pohádce či příběhu se šťastným koncem
Výstava ilustrací Kláry Smolíkové - Husité a řemesla
Vlastivědné muzeum - Mušle středomoří 
Bouzov - Zimní prohlídky 
Muzeum Lega  - Jeseník 
Jeskyně na Špičáku - Zimní prohlídky – každý čtvrtek
Příměstské tábory – např. Lolasdance, Centrum radost, Jump Family…
Koupání – Aquapark Olomouc, Centrum zdraví v Bohuňovicích, Thermály Velké Losiny…
ZOO – kvíz o ceny – Poznej naši zoo
DDM Olomouc – Počítačové workshopy

A dál už všichni znáte: Pevnost poznání, bowling, kino, trampolíny, Strašidelný dům, únikovky, lasergame, kolo,
koloběžky, brusle, lyže, procházky…
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Tipy na jarní
prázdniny

Lucie Navrátilová (VI. B)

Zábava
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